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فقط ۳ نفر اقتصاد خوانده اند 

درباره فوت هاشمی رفسنجانی در استخر

مردم تا کی باید ببینند 

می خواهیم فشار را از دوش فقرا برداریم

دیگر کسی در دایره خودی نیست

نان و پنیر 

مستقیم صحبت کند

خبر بد رئیس سابق فدراسیون 

خبر محکومیت حسین شریعتمداری

از ترکیب ۴۵ نفره کمیســیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱تنها ســه نفر یعنی الیاس 
نادران، سید کاظم دلخوش و جعفر قادری اقتصاد خوانده اند و باقی اعضا و حتی 
هیات رئیســه هم تحصیلات اقتصادی ندارند. البته این عدم مرتبط بودن رزومه 
تحصیلی و کاری تنها محدود به کمیســیون تلفیق بودجه و حتی مجلس فعلی 
نیست چراکه انتخاب هیئت رئیسه کمیسیون ها در اغلب موارد و در ادوار مجلس 
بیش از آنکه با نگاه کارشناسانه باشد، بیشتر به دلایل سیاسی بوده است. در برخی 
از کمیسیون های تخصصی دیگر هم نمایندگانی عضو هیات رئیسه هستند که هیچ 
گونه تخصص مرتبطی با آن کمیسیون ندارند که در ادامه به این افراد می پردازیم.

محمد هاشمی، برادر مرحوم هاشمی رفسنجانی، در پنجمین سالگرد ارتحال 
آیت الله هاشمی رفســنجانی گفت: حملات صورت گرفته به مرحوم هاشمی 
رفسنجانی، از نوع حملات نوشتاری و گفتاری بود. همچنان که در مجلس برخی 
نمایندگان در صحبت های خود به او توهین می کردند و اکبر شــاه می گفتند که 
رئیس مجلس به آنها تذکر می داد و این قبیل بی ادبی ها نسبت به مرحوم هاشمی 
رفسنجانی مطرح بود. علاوه بر این، برخی رسانه ها نظیر کیهان و جوان که مربوط 
به جریان اصول گرا هستند، مقالاتی علیه هاشمی می نوشتند و اتهاماتی می زدند، 
البته این روند از سوی این رسانه ها ادامه دارد. وی افزود: این رسانه ها مواردی با 
عنوان اشرافی گری که در مورد هاشمی رفسنجانی وجود خارجی نداشت، مطرح 
می کردند. البته نام بردگان این روند را رها نکردند کما اینکه با گذشت ۵ سال از 
درگذشت هاشمی رفسنجانی تهمت هایی را به او می زنند. به عنوان مثال می گویند 
هاشمی رفسنجانی در استخر فرح کشته شده و یا فوت کرده است، در صورتی 
که استخر فرح نبوده بلکه استخری مربوط به نهاد ریاست جمهوری بوده است. 
اهانت کنندگان به مرحوم هاشمی رفسنجانی دست از توهین برنداشتند و همچنان 

توبه نکردند کما اینکه در هر فرصتی که به دست می آورند توهین می کنند.

روزنامه اطلاعات با اشاره به اینکه دولت فعلی بعضی تقصیرها را به گردن 
دولت قبلی می اندازد نوشت:مردم خسته شده اند به جای آنکه افق روشنی برای 
اصلاح امور پس از تغییر هر دولت پیش چشم ببینند، شاهد لعن و نفرین آمدگان 
بر رفتگان باشند و به تماشای مجادله ای بنشینند که در سطوح بالای حکمرانی بین 
مقامات در جریان است و ربط چندانی به آنان پیدا نمی کند. آنچه حال آنان شاهد 
آنند نتیجه عملکرد نظام اسلامی و روش حکمرانی مقامات نظام در تمشیت امور 
جامعه است.این تفکیک بین دولت و حکومت برای آنان چندان قابل فهم و تمیز 
نیست و اگر واقعاً چنین است انتظار دارند برای آن فکری اساسی صورت گیرد تا 
از این چرخه کی بود کی بود من نبودم خلاص شویم و اعتماد مردم به کارآمدی 
نظام بیش از این آسیب نبیند که همگی در این موضوع مهم و جلوگیری از این 

آسیب اساسی وظیفه و سهم داریم.

میرکاظمی در صحن علنی مجلس گفت :علیرغم ثابت نگه داشتن قیمت 
سوخت، تورم بیش از ۵۰ درصد رشد داشته که ریشه آن استقراض دولت از بانک 
مرکزی است.استقراض و خلق پول خط قرمز ماست و اجازه خلق پول را نداده 
ایم.یک میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه کل فروش نفت ما در سال ۱۴۰۱ خواهد بود 
که برخی آن را غیرقابل تحقق دانسته اند.در چند ساله گذشته کمبود ارز داشتیم و 
ارز از بازار آزاد خریداری شده و به قیمت ۴۲۰۰ به عنوان ارز ترجیحی پرداخت 
شــده که باعث افزایش پایه پول شده است.ما در شرایط جنگ اقتصادی هستیم 
و باید برای ارز تصمیمی عاقلانه بگیریم.با حذف ارز ۴۲۰۰ می خواهیم فشار را 
از دوش فقرا برداریم.درآمد نفتی ۲۶ هزار میلیارد دلار داریم که ۶۰ درصد آن را 
می توانیم هزینه کنیم و ۴۰ درصد دیگر آن باید به صندوق توسعه ملی برود.۶۵۰ 

هزار میلیارد تومان حقوق پرداختی ما در سال آینده خواهد بود.

غلامعلی رجایی درباره اینکه می شــود ردصلاحیت علی لاریجانی را در 
کنار ردصلاحیت آقای هاشمی در طول این سالها گذاشت یا خیر گفت:  این دو 
به نظر تفاوت ها و مشابهت هایی دارد.شورای نگهبان دلایلی برای رد صلاحیت 
لاریجانی مطرح کرد که آقای لاریجانی به همه آن ها پاســخ تاریخی داده است.

یکی از مشابهت ها این است که مشخص شد بعضی ها حتی اگر ۱۲ سال رئیس 
مجلس، دبیر شــورای عالی امنیت ملی، نماینده مجلس و وزیر باشند، دیگر در 

دایره خودی ها قرار نمی گیرند.

مهدی عسگری، نماینده مردم کرج در مجلس گفت :مردم توان تحمل شوک 
تورمی جدید را ندارند. بیش از ۱۰ میلیون خانوار زیر خط فقر هستند و میلیون 
میلیون خانوار در حال رفتن به سوی زیر خط فقر هستند.جامعه را دچار التهاب 

نکنید. چرا صدای شکستن ستون فقرات مردم را نمی شنوید؟

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ششم گفت :واقعیت 
امروز روابط خارجی ما در این اســت که سیاست خارجی ایران در حال حاضر 
گروگان برجام اســت.تا تکلیف مان را با برجام روشن نکنیم، در خیلی از موارد، 
سیاست خارجی مان هم خیلی قابل تبیین و ترسیم نخواهد بود؛ به این معنی که 
طرف های مقابل ما با توجه به این که آیا برجام به نتیجه می رســد یا نمی رســد، 
برای خودشــان روابط متفاوتی با ایران تعریف می کنند. طرف اصلی دعوای ما 
امریکاست، برای همین با او باید مذاکره کنیم/ روس ها بر اساس منافع خودشان 
عمل می کنند نه ما/ واسطه ها منافعی متفاوت با ما دارند، تصویر مذاکره نماینده 

امریکا و روسیه بر سر برجام برای ایران نامناسب است.

علی کفاشیان درباره اینکه اگر اساسنامه فدراسیون فوتبال تصویب نشود، این 
موضوع باعث می شود که کل فوتبال ما از ریل خارج شود، گفت: متأسفانه در آینده 
جام جهانی را در پیش داریم و قطعا اگر این مشکلات حل نشود، جلوی ما را برای 
حضور در جام جهانی می گیرند. همین اتفاق برای تیم پرتغال هم رخ داده بود و 
فیفا به آنها اعلام کرده بود اگر مشکلاتتان حل نشود نمی گذاریم به جام جهانی 
بروید. از همین الان باید هشدارهای لازم را به مسئولان بدهیم.فیفا می تواند در 
حوزه خود مخالفت کند، همانطور که در فدراسیون مجمع می تواند یک تیم و یک 
عضو را تعلیق  کند و نمیتواند درتشکیلات فدراسیون بیاید، فیفا هم می تواند اعلام 
کند اگر مشکلات حل نشود نمی توانید در مقابل تیم های خارجی قرار بگیرید.

محکومیت حســین شریعتمداری در دادگاه واکنش روزنامه کیهان را در پی 
داشت.کیهان با تایید خبر محکومیت حسین شریعتمداری مدیرمسئول این روزنامه 
به جرم توهین به  جمعیت امام علی و  شارمین میمندی نژاد، نوشت:*آیا کیهان به 
علت آنکه زودتر از دستگاه قضایی کشور متوجه فساد و فریبکاری این جمعیت 
شده و نسبت به آن هشدار داده است، باید مجرم شناخته شود؟! اگر چنین نیست، 
پس علت محکومیت مدیر مسئول کیهان چیست؟! آیا دادگاه حکم دادگاه دیگر 
را قبول ندارد؟!*توضیح آنکه مدیر مســئول کیهان از قرائت برخی اسناد به علت 
شرم آور بودن آنها، خودداری کرد، ولی متن کامل آن را در اختیار ریاست دادگاه قرار 
داد و چنانچه مسئولان محترم برای پیگیری علت محکومیت شریعتمداری خواهان 
ملاحظه آن اسناد باشند، در اختیارشان قرار خواهیم داد. با این امید که گوش شنوا و 

چشم بینایی در میان باشد!

اخبار ویژه ... دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:

سلایق مختلف  امکان اظهارنظر
 داشته باشند

سرویس سیاسی- اسدالله بادامچیان در نشست 
هفتگــی اعضای کارگروه حزب موتلفه اســلامی با 
حضور ســیدرضا صالحی امیــری رییس کمیته ملی 
المپیک در سالن اجتماعات شهید دکتر بهشتی حزب 
موتلفه اسلامی،  ضمن قدردانی از تلاش های صورت 
گرفتــه در کمیته ملــی المپیک از جملــه راه اندازی 
تالارهای متعدد، موزه ورزش و تاریخ شفاهی، اقداماتی 
از این دســت را که موجب تحکیم جایگاه و موقعیت 
جمهوری اســلامی در جهان شود، ارزشمند خواند و 
گفت: به اعتقاد من، در عرصه ورزش و فرهنگ سازی 
باید به سلیقه های مختلف امکان اظهار نظر داده شود. 
تاریــخ ورزش را نمی توان تحریف کرد به همین دلیل 
لازم است کسانی که در این عرصه حضور موثر داشته 
و توفیقاتی را برای کشــور کسب کرده اند مورد توجه 
قرار دهیم. بی تردید استکبار جهانی از اینکه جمهوری 
اسلامی توانسته در ورزش موقعیت و جایگاه رفیعی به 
دست آورد خشنود نیست به همین دلیل سعی می کند 
به طرق مختلف برای ورزش و قهرمانان ما توطئه چینی 

کند اما اطمینان دارم تیر آنها به سنگ خواهد خورد.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در بخش دیگری 
از ســخنان خود توجه و گسترش ورزش های آیینی 
همانند ورزش باســتانی را کــه در آن بر ویژگی های 
اخلاقی تاکید می شود مهم و ارزشمند عنوان و اظهار 
امیدواری کرد، ورزش ایران با حفظ استقلال و ارزش ها 
بــه موفقیت های خود ادامه داده و از موانعی که برخی 
کشورهای استکباری در این راه ایجاد می کنند هراسی 
به دل راه نخواهد داد. هدف ما این است که تهدیدات 
را بــه فرصت تبدیل کنیم و قطعا با درایت مســئولین 
نظام و سیاســت گذاری های مناسب، این امر محقق 

خواهد شد.
بیگانــگان ورزش مــا را بــه ناحــق با 

چالش هایی مواجه می سازند
در ادامه، ســید رضا صالحی امیــری در ابتدای 
ســخنان خود خطاب به دبیر کل و اعضای کارگروه 
ورزش از موتلفه به عنوان حزب نجیب و ریشــه دار 
یاد کرد که در طول فعالیت پنجاه ساله خود منشاء آثار 

بسیاری بوده است.
رییس کمیته ملی المپیک همچنین طی گزارشی 

با اشــاره به فعالیت های صورت گرفته در کمیته ملی 
المپیــک از جمله راه اندازی تالارهای متعدد از جمله 
تالار مشاهیر، قهرمانان، چهره های ماندگار، پارالمپیک، 
جانبازان و شهدا، و تالار اختصاصی جهان پهلوان تختی 
به موزه ورزش اشــاره و از این مکان به عنوان یکی از 
پنــج موزه برتر ورزش در جهان یاد کــرد و افزود: با 
توجه به برنامه ریزی و هدف گذاری صورت گرفته در 
نظر داریم طی ســال های آینده جایگاه این موزه را به 
برترین موزه ورزش در دنیا ارتقا دهیم.صالحی امیری 
در بخش دیگری از گــزارش خود تهیه، گردآوری و 
تنظیم تاریخ شفاهی ورزش ایران را اقدامی ماندگار و 
ارزشمند عنوان کرد که می توان از آن به عنوان سندی 
قابــل اتکا نام برد. وی ضمن بر شــمردن فرصت ها و 
تهدیداتــی که ورزش ایران با آن مواجه اســت، تاکید 
کرد: ما باید با خرد جمعی، همدلی و تلاش روز افزون 
از فرصت هــا به نحو مطلوب بهره ببریم و تهدیدهای 
احتمالی را به فرصت تبدیل کنیم. برخی کشــورهای 
مخالف جمهوری اســلامی تلاش می کنند ورزش ما 

را به ناحق با چالش هایی مواجه سازند که خوشبختانه 
تاکنون ناکام مانده اند.

همچنین در ابتدای این نشست محمدرضا یزدانی 
خرم رییس کارگروه ورزش ضمن خوشــامدگویی 
بــه رییس کمیته ملی المپیک و قدردانی از تلاش های 
صورت گرفته در عرصه ورزش کشــور بر نقش مهم 
کمیته ملی المپیک در پیشــبرد و اهداف این مقوله و 
لزوم تثبیت حضور نمایندگان کشورمان در عرصه های 
بین المللی تاکید کرد. در ادامه محمدرضا تهرانی نایب 
رییس کارگروه و از چهره های پیشکســوت رسانه و 
برخی دیگر از اعضای حاضر، دیدگاهها و نقطه نظرات 

خود را با رییس کمیته ملی المپیک در میان گذاشتند.
در ادامــه صالحــی امیری از دبیــر کل حزب و 
اعضــای کارگــروه ورزش دعوت کرد تــا در اولین 
مراسم رونمایی تندیس چهره های ماندگار ورزش که 
اختصاص به تندیس دکتر غفوری فرد از اعضای حزب 
موتلفه اسلامی و رییس اسبق سازمان تربیت بدنی دارد، 

حضور پیدا کنند.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با بیان اینکه سلایق مختلف عرصه ورزش و فرهنگ سازی امکان اظهارنظر داشته باشند، گفت: تاریخ ورزش را نمی توان تحریف 
کرد و لازم است کسانی که در این عرصه حضور موثر داشته و توفیقاتی را برای کشور کسب کرده اند مورد توجه قرار دهیم.

ســرویس سیاسی- رئیس مرکز 
بررســی های اســتراتژیک ریاســت 
جمهوری از راه اندازی سامانه ای جامع 
و کارآمد برای تسهیل و تحکیم ارتباط 
دولت بــا نخبــگان و صاحبنظران در 

آینده ای نزدیک خبر داد.
محمدصــادق خیاطیــان با اعلام 
این خبر در صفحه شــخصی خود در 
اینستاگرام نوشــت: ارتقای حکمرانی 
و تدبیــر عالمانه چالش های پیش روی 
کشور، جز با تســهیل و قوام بخشی به 
ارتباط دولت و شبکه نخبگانی کشور ممکن نیست. در دولت سیزدهم عمیقا 
اعتقاد داریم که غفلت از این ظرفیت بزرگ، نه فقط یک تصمیم نابجای مدیریتی 

که یک خطای راهبردی سرمایه سوز است.
وی افزود: در همین راستا از همان ابتدای مسئولیت در مرکز بررسی های 
اســتراتژیک ریاست جمهوری، این مهم را با تاکید ویژه رئیس جمهور محترم 
جزء رئوس برنامه ها و اقدامات مرکز قرار دادم و در همین مدت کوتاه، بسیار 

تلاش کردم، در این مسیر گام های موثری برداشته شود. 
تاکید مقام معظم رهبری بر ایجاد ســازوکار برای اســتفاده از دیدگاه ها و 
شیوه های پیشنهادی صاحب نظران، نخبگان و مردم، عزم بنده و همکارانم در 
مرکز بررســی های استراتژیک ریاست جمهوری را برای استمرار این رویکرد 

مستحکم تر کرد.
خیاطیان در ادامه نوشت: خدمت مردم شریف ایران، نخبگان دغدغه مند 
کشور و همه کسانی که سودای آبادانی این آب و خاک را در سر دارند، عرض 
می کنم که مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری به زودی سامانه ای 
جامع و کارآمد برای تســهیل و تحکیم ارتباط دولت با آنان راه اندازی خواهد 
کرد. تعمیق این ارتباط البته فقط با اراده دولت شــدنی نیست و لازم است این 
عزیزان هم منت گذاشته و ما را به دریافت نظرات و پیشنهادت شان مفتخر کنند.
رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری در پایان از آمادگی 
این مرکز برای دریافت نظرات و پیشــنهادات نخبگان خبر داد و نوشــت: این 
آمادگــی در مرکز وجود دارد که در ســطوح مختلــف و در همه حوزه های 
عملکردی دولت، نظرات و پیشــنهادات نخبگانی را دریافت نموده و آن را به 

بخش های مختلف دولت انتقال دهد.

سیاسی-سخنگوی  ســرویس 
وزارت امــور خارجــه گفــت: ادامه 
گفت وگوها با عربســتان بــه میزبانی 
عراق در دستورکار است، در صورت 

نهایی شدن اعلام خواهیم کرد.
ســعید خطیب زاده در نشســت 
خبری خــود پس از ارائه گاهشــمار 
وزارت امور خارجه در هفته گذشــته، 
در پاســخ به این ســوال که با توجه به 
بحران آبــی در ایران آیــا در دیدار با 
سرپرســت وزارت خارجه افغانستان 
در این خصوص صحبتی شده است، گفت: در این دیدار در خصوص حق آبه 
ایران گفت وگوی مستمر ثمری داشتیم و طبق معاهدات پیگیری خواهد شد.   
ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاســخ به این ســوال که آیا زمان 
برگزاری دور پنجم با عربستان مشخص شده است و آیا فشارهای اخیر این 
کشــور بر لبنان تاثیری بر مذاکرات دوجانبه خواهد داشــت، گفت: دور آتی 
گفت وگو ها با عربستان به میزبانی عراق در دستور کار است و هر زمان نهایی 
شود اعلام خواهیم کرد. در خصوص موضوعات فیمابین ما تلاش کردیم به 
رغم تمام پرونده های اختلافی بنا به مصلحت منطقه برساس صراحت و در 
عیــن حال تلاش برای برقــراری رابطه ادامه دهیم. در موضوع لبنان دخالت 
خارجی دلیل مهم برخی نابسامانی ها در داخل این کشور است. هم حزب الله 
و گروه های دیگر بخش عمده ای از حاکمیت بومی هستند و همه باید به این 

حاکمیت احترام بگذارند. 
خطیب زاده در پاسخ به این سوال که شما پیش تر گفتید ما نیازمند اراده 
از سمت اروپا برای پیگیری مذاکرات وین هستیم؛ حالا که وزیر امور خارجه 
ایران صحبت از پیشــرفت مذاکرات داشته اند آیا معتقد هستید اراده در اروپا 
به وجود آمده اســت، گفت: آنچه در وین اتفاق می افتد حاصل تلاش همه 

طرفین برای دستیابی به توافق است. 
پــس از روزهایی که طرف اروپایی کمپین ضــد اطلاعاتی راه انداخته 
بــود و فهمیــد با این اقدامات به جایی نمی رســد، آنچه امروز اتفاق می افتد 
تمرکز بر هر ۴ حوزه تحریم، هســته ای، تضمین و راســتی آزمایی است که 
در برخی پیشــرفت هایی حاصل شده است.  بسیار درباره سرعت مذاکرات 
و گفت وگوها صحبت می شــود. سرعت گفت وگوها برای ایران مهم است 
نمی شــود طرف مقابل لاک پشتی حرکت کند و از ما توقع سرعت نور داشته 
باشــد. ما باید به مذاکراتی ادامه دهیم کــه نتیجه آن توافق پایدار و قابل اتکا 
باشــد و این هم با ســرعت بیش از حدی که از سوی م اعمال شود همخوان 

نیست. ایران به دنبال توافق پایدار و قابل اتکا است.
وی در پاسخ به این سوال که در مذاکرات میان وزیر امورخارجه ایران و 
سرپرست وزارت امور خارجه طالبان چه موضوعاتی مورد بحث قرار گرفت 
و آیا موضوع به رســمیت شناختن دولت افغانستان در این دیدار مطرح شده 
است، گفت: وضعیت امروز مردم افغانستان دغدغه بسیار بزرگ ایران است. 
ایران در این شرایطی که به دلیل حکمرانی غلط و تجاوزهای ایالات متحده 
به این جغرافیای عزیز شــاهد هستیم که مردم این کشور ۸۰ درصد زیر خط 
فقر هستند و تمامی این موارد دغدغه ایران بوده و سفر هیات افغانستانی در 
چهارچوب این دغدغه بزرگ بوده است. گفت وگوهای بسیار خوبی در این 
ســفر صورت گرفت و تلاش شد با تاکید بر اقتصاد مردم محور و تجارت و 
تامین مایحتاج مردم و تعاملات در حوزه انرژی و مناطق آزاد مرزی مشکلات 

مردم کاهش پیدا کند. 
معتقد هســتیم که توافقات به نقطه اجرایی شدن نزدیک شده است. در 
این ملاقات از آنچه مقامات هیات حاکمه در خصوص تلاش برای تشــکیل 
دولت فراگیر انجام می دهند استقبال شد و موضوعاتی است که باید به هیات 
حاکمه وقت دهیم تا در آن مســیر گام بردارد. ما اساســا در نقطه به رسمیت 
شناختن دولت افغانستان قرار نداریم و شرایط این شناسایی در این مذاکرات 

مطرح شد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به این سوال که انتقادی به وزارت 
امور خارجه وارد است مبنی بر اینکه در خصوص تحولات وین اطلاع رسانی 
جامع ندارد؛ به عنوان مثال ما حضور هیات عربستان در وین را از رسانه های 
خارجی شنیدیم، گفت: کشورها براساس خواست دوجانبه خود سفر می کنند 
و این مربوط به عربســتان نیست و کشــورهایی در وین تردد می کنند و این 
ســفرها در زمان برجام هم صورت می گرفت و معتقدیم دستگاه دیپلماسی 

ایران نباید در خصوص همه این سفرها اطلاع رسانی کند.

رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری خبر داد:

راه اندازی سامانه  جامع تسهیل ارتباط 
دولت با نخبگان و صاحبنظران

خطیب زاده در نشست خبری:

ادامه گفت وگوها با عربستان به 
میزبانی عراق در دستورکار است

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس، گفت: ایــن بودجه تکافوی نیازمندی های 
امــروز مردم ایران را نخواهــد داد و من با صراحت 
می گویم که قطع به یقین شــک نکنید آبروی دولت 
ســیزدهم و مجلس یازدهــم را خواهد برد و حتما 
باعث نارضایتی های شــدید خواهد شد و مطمئن 
باشید که نارسایی های اجتماعی را هم در سطح وسیع 
گسترش می دهد. علی بابایی کارنامی نائب رئیس اول 
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در پاسخ 
به این سوال که »مجلس علیرغم نگرانی ها و انتقاداتی 
که داشــت به کلیات لایحه بودجه رأی مثبت داد، به 
نظر شما در فرصت بررسی جزئیات در تلفیق امکان 
اصلاحات مدنظر مجلس وجود دارد؟«، گفت: به نظر 
من خیر، اصلا تلفیق در کل تجربه مجالس مختلف 
هیچوقت نتوانسته است تغییرات ماهوی و اساسی 
در بودجه های پیشنهادی دولت بدهد. بله تغییرات 
جزئی در لابی گری هایی که اعضای کمیسیون تلفیق 
داشــتند؛ در معادلات دولت فقط برای منطقه ای که 
خودشان هستند دو تا ردیف را بالا و چایین می کنند، 
اما تغییرات ماهوی و اساسی خیر. نماینده مردم ساری 
در مجلس یازدهم درخصوص ایرادات و اشکالات 

لایحه بودجه، اظهار داشــت: سه نگرانی جدی در 
خصوص لایحه بودجه وجود داد، یک مساله بحث 
ارز است. عملًا تصمیم گرفتند ارز را آزاد کنند، خب 
مجلس مخالف است. کمیسیون در اینجا می خواهد 
چه کار کند؟ اگر می خواهد با این مخالفت کند باید 
در کلیات مخالفت می کرد که نکرد، الان می خواهد 
اصلاح کند، چه چیز را اصلاح کند؟ روش اجرای آن 
را می خواهد اصلاح کند وقتی اصل مساله اتفاق افتاد، 
آزادسازی ارز صورت گرفت، تورم و مشکلات برای 
مردم ایجاد شد، ایشان می خواهد روش بازتوزیع را 
اصلاح کند. وی ادامه داد: نکته دوم در بحث حذف 
ردیف های اصلی و ملی پروژه های استانی بود؛ خب 
چطــور می خواهد این را اصلاح کند؟ کمیســیون 
تلفیــق رأی داده و بــا همین رویکرد بودجه را تایید 
کرده اســت. مثلا ۱۰ درصد اصلاح می کند، مگر ۱۰ 
درصد می تواند اهداف توازن منطقه ای در کل کشور 
را پوشش  دهد؟ عضو کمیسیون اجتماعی اضافه کرد: 
سومین نکته رسیدگی به درآمد صندوق های بیمه ای 
است، برای صندوق بیمه تامین اجتماعی هیچ چیزی 
دیده نشــده است، مجلس چطور می خواهد این را 
اصلاح کند وقتی چنین اختیــاری ندارد. در لایحه 

بودجه بــرای تهاتر بدهی دولت به تامین اجتماعی 
حتی یک عدد کوچک هم نگذاشتند و در حقیقت به 
سازمان تامین اجتماعی کشور جفا شده است. بابایی 
کارنامی در ادامه گفت: چــون اولین بودجه دولت 
آقای رئیســی بود دوستان می خواستند رأی بدهند 
که دادند. اتفاقا به همین دلیل که دوســتان رأی دادند 
باید با کلیات مخالفت می کردند. به دلیل اینکه ثابت 
کنند که گفتمان انقلابی در ایران نگران مردم، نگران 
وضعیت معیشت مردم و طبقات پایین جامعه و نگران 
وضعیت موجود اســت، به همان دلیل که با دولت 
قبل تعارف نداشــت با دولت فعلی هم نباید تعارف 
داشته باشد. وی افزود: اگر قرار شد که چون با دولت 
قبل آنطور برخورد کرده با این دولت همراهی کند، 
این اســتدلال کارشناسی نیست. بله از نگاه سیاسی 
از بیرون مجلس قابل تامل اســت اما مگر سیاسیون 
چند درصد جامعه هســتند؟ بودجه برای سیاسیون 
نیست، برای مردم است؛ بودجه می خواهد یک سال 
مالی ۸۴ میلیون آدم را در کشــور تنطیم کند.نماینده 
مردم ســاری درخصوص تبعات این لایحه بودجه، 
خاطرنشان کرد: این بودجه تکافوی نیازمندی های 
امــروز مردم ایران را نخواهــد داد و من با صراحت 
می گویم که قطع به یقین شــک نکنید آبروی دولت 
سیزدهم و مجلس یازدهم را خواهد برد و حتما باعث 
نارضایتی های شدید خواهد شد و مطمئن باشید که 
نارسایی های اجتماعی را هم در سطح وسیع گسترش 
می دهد، بی عدالتی را دامن می زند، به اقشار ضعیف 
ظلم می شــود و دولت هــم نمی تواند کاری بکند و 
از دســت دولت هم کاری بر نمی آید. وی ادامه داد: 
علتش هم این است که موج سواران تغییرات بودجه 
که کارتل های اقتصادی هستند، بلدند که چه زمانی، 
کجا و به چه ســمتی حرکت کننــد، چون بهترین 
مشــاوران آن ها خود دولتی ها هســتند؛ ولی مردم 
بیچاره کف جامعه مشاورشــان چه کسانی هستند؟ 
مشاورشان نمایندگان بودند که به نظر من نمایندگان 

پشت مردم را خالی کردند.

سرویس سیاســی- یک نماینده ادوار مجلس 
شورای اسلامی با اشــاره به ضرورت در نظر گرفتن 
تــاب اوری اجتماعی در بودجه ۱۴۰۱، گفت: حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی موجب افزایش قیمت ها می شود و 
باید مشخص شود در بودجه چه برنامه ای برای جبران 
این گرانی ها دیده شــده است.موسی الرضا ثروتی، با 
بیان اینکه کمیسیون تلفیق هنوز تکلیف مسائل زیادی 
را مثل ارز ۴۲۰۰، مالیات، تولید، ارزآوری، حقوق ها، 
اشتغال و صندوق ها مشخص نکرده و به جمع بندی 
نرسیده است، اظهار کرد: وقتی کمیسیون تلفیق هنوز 
نه شاخص های کلان را بررسی کرده و نه تبصره ها را 
نمایندگان به چه چیزی می خواهند رای بدهند؟ نباید 
کار به این ســرعت انجام شود. تورم ۴۵ درصد است، 
اما اعلام شــده متوســط حقوق ها ۱۰ درصد افزایش 

می یابد و این تصمیم موجب نارضایتی شــده است. 
بودجه رتبه بندی معلمان در بودجه باید دیده شــود.
تکلیف همسان سازی حقوق ها باید مشخص شود. 
همســان سازی حقوق بازنشستگان فرهنگی هم باید 
دنبال شــود.این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی 
همچنین با اشاره به اهمیت در نظر گرفتن تاب آوری 
اجتماعی در بودجه ۱۴۰۱، تصریح کرد: هنوز تکلیف 
ارز ۴۲۰۰ مشخص نیست. قرار است این یارانه حذف 
شود، ولی مشخص نیســت چه مقدار یارانه و به چه 
دهــک هایی از به مردم تعلق می گیرد. در حال حاضر 
۶۰ میلیون نفر یارانــه می گیرند و در صورت حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی، تکلیف کسانی که یارانه نمی گیرند 
چیست؟ الان نماینده ادوار مجلسی داریم که ۷ میلیون 
تومــان حقوق می گیرد و یارانه هم دریافت نمی کند. 

این نماینده پیشین زیر خط فقر است. از سویی دولت 
چرا خط فقر را اعلام نمی کند؟ حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
موجب افزایش قیمت ها می شود و باید مشخص شود 
در بودجه چه برنامه ای برای جبران این گرانی ها دیده 
شده است.وی خاطرنشــان کرد: قرار است صندوق 
توسعه اســتانی تشکیل شــود. تکلیف مازاد درآمد 
مالیاتی، فــروش اموال و دارایی ها و واریز وجوهات 
به این صندوق ها مشــخص نیست.ثروتی در پایان با 
اشاره به اینکه قرار بود دولت در بودجه قانون نویسی 
نکنــد، گفت: لایحه بودجه بیش از ۱۰۰ حکم دارد که 
بیشــتر آن جدید بوده و قوانین قبلی دور زده می شود. 
کمیسیون تلفیق هم هنوز به جمع بندی نهایی نرسیده 
اســت و مشخص نیست نمایندگان باید به چه چیزی 

رای بدهند؟ ابهام در بودجه ۱۴۰۱ زیاد است.

بابایی کارنامی؛ عضو کمیسیون اجتماعی مجلس ؛

نمایندگان با تصویب کلیات بودجه پشت مردم را خالی کردند

یک نماینده پیشین مجلس :

تاب آوری اجتماعی در بودجه ۱۴۰۱ دیده شود

برخی کشــورهای مخالف جمهوری اســلامی تلاش می کننــد ورزش ما را به 
ناحق با چالش هایی مواجه ســازند که خوشــبختانه تاکنون نــاکام مانده اند.
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